
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 29. april 2020 stillet følgende spørgs-

mål nr. 1001 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

 

Spørgsmål nr. 1001:  

”Vil ministeren redegøre for, hvordan smitten med covid-19 er opstået og har spredt 

sig blandt plejehjemsbeboere samt udarbejde en liste over forekomsten af covid-19-

smitte på landets plejehjem?” 

 

Svar: 

COVID-19 er laboratorieanmeldelsespligtig til SSI, så SSI kan ikke afdække smitteveje 

for enkelte patienter. Det er dermed ikke muligt at sige noget om, hvorfra smittede 

har fået sygdommen.  

 

Hvad angår, hvilke plejehjem der er ramt af COVID-19, er dette bl.a. af diskretions-

hensyn ikke gjort op. Fordelingen på regionsniveau fremgår dog af SSI’s trend og fo-

kus rapport fra 24. april, hvoraf det bl.a. fremgår, at det er konstateret COVID-19-til-

fælde på 26 pct. af plejehjemmene i Region Hovedstaden mod 2 pct. i Region Syddan-

mark. Det bemærkes dog i den forbindelse, at der ikke er testet lige meget regio-

nerne imellem. 
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